
АТОвці Рівненщини взялися 
допомягяти собі сзмі

Жителі Рівненської області ак
тивно беруть участь в антитерорис- 
тичній операції. За три роки бойових 
дій на захист українських земель 
виступили близько п’яти тисяч меш
канців нашого краю. Понад тисяча з 
них отримали поранення, 55 лиши
лися інвалідами війни, троє зараз у 
ворожому полоні, а ще 94 загинули 
на полі бою. Про цих людей та їхні 
родини піклується держава. При
наймні судячи з офіційних паперів. 
Та різниця між тим, що отримують 
бійці, і тим, що насправді їм необхід
но, - суттєва, кажуть самі учасники 
АТО. І наголошують, що не хочуть 
бути прохачами та готові долучити
ся до вирішення проблемних питань 
разом із депутатами й чиновника
ми на місцевому рівні. Готові спіль
но напрацьовувати спеціалізовані 
програми та втілювати їх. А також 
запевняють: хто спробує на цьому 
нажити собі фінансові чи політичні 
дивіденди -  поплатиться за це. Чого 
найбільше потребують бійці Рівнен
щини та як бачать вирішення своїх 
питань -  дізнавалися наші журна
лісти.

Ті, хто побував у самому пеклі, 
захищаючи рідні землі, вважають: 
те, що відбувається на Сході країни 
-  повномасштабна війна з Росією. 
Бійці переконані: жодна армія світу 
не здобувала перемоги без підтрим
ки свого народу. Тому тепер цієї під
тримки чекають від нас.

- Наближення нашої перемоги 
у цій війні залежить від кожного з 
нас. Незалежно від того, чи він на 
передовій, чи тут. Кожен наш крок 
повинен наближувати перемогу. 
Підтримка влади, звичайно є, але її 
вкрай мало. Нам надзвичайно важ
лива системна, абсолютно структу-

територію нашої області. Ці бійці з 
сім’ями зазвичай орендують житло, 
оскільки не мають особистого, та 
й не мають можливості придбати 
нове. Ми клопочемо, щоб ці люди 
мали пріоритетне право на отриман
ня помешкань, - розповідає пред
ставник обласної ветеранської 
спілки учасників АТО Рівненщини 
Ігор Батинчук.

За його словами, за три роки ві
йни багато бійців створили свої сім’ї, 
тож їм теж необхідне житло. Є й такі, 
хто не знайшов порозуміння вдома 
після повернення і тепер розлуча
ється. В переважній більшості лиша
ючи житло для дружини та дітей.

- В Україні є багато прикладів 
вирішення цих проблем. Зокрема 
програми для забезпечення житлом 
учасників АТО вже підготовлені у 
Кіровоградській, Черкаській, Львів
ській, Волинській областях. Поки у 
нас такої програми немає, але може 
це й на краще, бо у нас буде можли-
о і/ -'-г і_  п п п і о и о т м  і п п п о и о п і о \ / о о т м  а і/

моги та медичної реабілітації. Тобто 
будь-яка допомога має надаватися 
професійно і якісно. 17 березня має 
відбутися сесія Рівненської облра- 
ди, і ми сподіваємося, що депутати 
серйозно поставляться до наших 
пропозицій. Маємо надію, що вони 
нарешті відсунуть на задній план 
свої особисті чи бізнесові потреби і 
абсолютно серйозно займуться про
блемами тих мешканців області, які 
воювали або воюють зараз, - додає 
Юрій Поліщук.

Ветерани спілки учасників АТО 
пропонують також створити реєстр 
поранених. Адже цим людям необ
хідно пропонувати допомогу, а не 
чекати, коли вони самі оббивати
муть пороги ради отримання тієї чи 
іншої довідки.

Головний лікар Рівненського 
обласного госпіталю ветеранів ві
йни Андрій Бурачик запевняє, що 
завдяки облраді їхній лікувальний 
заклад з-поміж інших лікувальних 
установ у західному регіоні країни чи



лива сисіемна, аосолютно структу- 
рована робота всіх: влади, громад
ських організацій, депутатів у плані 
підтримки учасників бойових дій, 
- говорить військовий медик, учас
ник АТО, член правління ГО «Від
повідальна громада» Юрій По
ліщук. -  Після повернення із зони 
АТО бійці часто лишаються сам на 
сам зі своїми проблемами, зверта
ються в обласну ветеранську спілку 
по допомогу. У той час як у багатьох 
областях України вже прийняті кон
кретні програми під конкретні захо
ди підтримки учасників цієї війни. 
Передбачені абсолютно конкретні 
кроки, конкретне фінансування на ті 
чи інші проблеми бійців. Рівненщина 
поки пасе задніх.

У спілці ветеранів АТО Рівнен
щини провели аналіз звернень бій
ців у спілку та в Центр допомоги 
учасників АТО при Рівненській ОДА. 
Виявилося, що найбільше учасники 
АТО звертаються з проханнями, що 
пов’язані з лікуванням. Це в першу 
чергу наслідки поранення, травм, 
контузій, зрештою, перебування в 
тяжких умовах - все це дає про себе 
знати при поверненні додому. Звер
таються і по допомогу щодо оформ
лення документів. А також із про
блемами, пов’язаними із наданням 
санітарно-курортного лікування та 
безкоштовного протезування зубів.

Великий відсоток звернень 
учасників АТО з проханням допомог
ти у вирішенні проблеми житла: по
ліпшення житлових умов та надання 
земельних ділянок для будівництва 
і ведення особистого господарства. 
На сьогодні це особливо актуальна 
проблема. Бо серед учасників АТО 
Рівненщини багато таких, хто ще 
донедавна жили на Сході країни і з 
початком бойових дій переїхали на

вість порівняти і проаналізувати, як 
зробити краще, - зауважує Ігор Ба- 
тинчук. - Зараз ми працюємо саме 
над тим, щоб написати свою програ
му. Вивчаємо можливість надання 
кредитування під житло за програ
мами молодіжного житлового кре
дитування. Розглядаємо і варіанти 
будівництва житла на наданих зе
мельних ділянках під забудову для 
учасників АТО із залученням інвес
тицій, а також і самими учасниками 
АТО. Розглядаємо й інші напрямки 
вирішення цієї проблеми.

Окрім житлового питання, доволі 
складно бійцям АТО влаштуватися 
на роботу. Фахівці вважають, що 
пов’язано це не тільки із тим, що бій
цям важко стримувати емоції, мов
ляв, такі люди гостро реагують на ті 
чи інші обставини. А й з тим, що для 
таких працівників держава надає 
певні пільги, наприклад, додаткову 
відпустку. Та й у випадку скорочен
ня на підприємстві АТОвцю повинні 
надати іншу роботу. Учасники ве
теранської спілки АТО Рівненщини 
кажуть, що це питання теж потребує 
врегулювання. Переконані, що необ
хідні не тільки пільги для бійців АТО, 
а й заохочення роботодавців. Мож
ливо, якісь податкові пільги тощо.

На належний рівень необхідно ви
вести в області і надання первинної 
та вторинної правової допомоги.

- Саме над вирішенням таких 
питань ми зараз працюємо -  ство
рюємо нову програму, в якій все 
узагальнимо, конкретизуємо. Нам 
надають величезну допомогу керів
ники закладів, які стикаються з тими 
бійцями безпосередньо. Програма, 
над якою ми працюємо, повинна 
передбачати в першу чергу систе
матизацію надання медичної допо-

установ у західному регіоні країни чи 
не найкраще забезпечений ліками.

- Рівненський обласний госпіталь 
ветеранів війни більше трьох ро
ків займається реабілітацією бійців 
АТО. Йдеться про комплексну реабі
літацію, яка включає як медикамен
тозне лікування, так і психологічну 
та фізичну реабілітації. За цей пе
ріод курс лікування у нас пройшли 
біля двох тисяч пацієнтів. В осно
вному це бійці з Рівненської області, 
хоча були й з інших регіонів України. 
Були у нас бійці як із легкими пора
неннями, так і з контузією та важки
ми черепно-мозковими травмами, 
з важкими спинальними травмами. 
Станом на сьогодні у нас на лікуван
ні є важкі пацієнти. Щоденно ж має
мо на лікуванні близько 70-80 учас
ників АТО. Відповідно до постанови 
Кабінету Міністрів, на харчування 
одного пацієнта щоденно маємо 55 
гривень і 65 гривень - на лікування. 
Забезпечуємо медикаментозне лі
кування, а ще зубопротезування і 
слухопротезування. Але, на жаль, з 
часом виникає все більша потреба 
у дороговартісній діагностиці, до
роговартісних операціях та лікуван
нях таких захворювань як гепатит, 
онкозахворювання тощо. Є дорогі 
операції з використанням метало- 
конструкцій, які на даний момент 
ми забезпечити не можемо. Тому я 
цілком підтримую створення такої 
програми, де буде враховано і наш 
досвід, - говорить Андрій Бурачик.

Бійці переконані, що зараз гово
рити про те, що допомоги достатньо 
-  означає поставити хрест на побра
тимах. Адже доти, доки триває ві
йна з Росією, потрібно допомагати, 
підтримувати і забезпечувати всім 
необхідним наших захисників.

Руслана ЛУЩАН


